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TRENČIANSKY SAMOSPRÁVNY KRAJ 

K dolnej stanici 7282/20A, 911 01 Trenčín 

 

 

Zápisnica 

z I. zasadnutia Komisie školstva, kultúry, mládeže a športu pri Zastupiteľstve 

Trenčianskeho samosprávneho kraja, konaného dňa 24. novembra 2017 v priestoroch 

Trenčianskeho samosprávneho kraja, K dolnej stanici 7282/20A, Trenčín, 

zasadacia miestnosť č. 524 

 

Prítomní: 

- podľa prezenčnej listiny (spolu 8)   

- ospravedlnení: Ing. Juraj Hort; Bc. Eduard Filo; MUDr. Peter Daňo  

- neospravedlnený: Ing. Mária Hajšová, PhD.  

- hostia: Ing. Richard Horváth – hlavný kontrolór TSK; Mgr. Michal Žitňanský, LL.M. – 

riaditeľ Úradu TSK; Ing. Daniela Hilčíková – vedúca Odboru školstva a kultúry;                 

Ing. Renáta Ozimová – vedúca Odboru finančného; Ing. Martina Lamačková – poverená 

riadením Odboru regionálneho rozvoja; Ing. Rastislav Šepták – vedúci Odboru investícií, 

životného prostredia a vnútornej prevádzky; JUDr. Jaroslav Pleva – vedúci Odboru 

dopravy; Mgr. Tomáš Baláž – poverený riadením oddelenia právneho, správy majetku 

a verejného obstarávania; PhDr. Elena Štefíková, MPH – poverená riadením Odboru 

zdravotníctva a sociálnej pomoci; PhDr. Elena Nekorancová – poverená riadením 

oddelenia sociálnej pomoci; Ing. Iveta Sokolíková – referent oddelenia rozpočtu 

a účtovníctva Odboru finančného; PhDr. Eva Frývaldská – výkonná riaditeľka KOCR 

Trenčín 

- tajomník: Ing. Tomáš Tadlánek  

 

Program: 

1. Otvorenie  

2. Aktuálne informácie Odboru školstva a kultúry TSK 

3. Vyhodnotenie plnenia príjmov a čerpania výdavkov Trenčianskeho samosprávneho kraja 

za I. polrok 2017  

4. Návrh Rozpočtu Trenčianskeho samosprávneho kraja na roky 2018-2020 

5. Stanovisko hlavného kontrolóra TSK k návrhu Rozpočtu Trenčianskeho samosprávneho 

kraja na roky 2018-2020 

6. Návrh Plánu kontrolnej činnosti Útvaru hlavného kontrolóra Trenčianskeho 

samosprávneho kraja na obdobie január – jún 2018  

7. Aktualizácia Zásobníka projektových zámerov Trenčianskeho samosprávneho kraja na 

obdobie 2014-2020  

8. Návrh na schválenie Všeobecne záväzného nariadenia Trenčianskeho samosprávneho 

kraja  č. 1/2017, ktorým sa mení VZN TSK č. 30/2016 v znení VZN TSK č. 35/2017 

a VZN TSK č. 37/2017 o financovaní základných umeleckých škôl, jazykových škôl 

a školských zariadení v zriaďovateľskej pôsobnosti Trenčianskeho samosprávneho kraja 

a o financovaní základných umeleckých škôl, jazykových škôl a školských zariadení 

v zriaďovateľskej pôsobnosti štátom uznanej cirkvi alebo náboženskej spoločnosti alebo 

inej právnickej osoby alebo fyzickej osoby.  

9. Návrh na súhlas so spoluúčasťou Trenčianskeho samosprávneho kraja na rozvojový 

projekt zameraný na rozvoj výchovy a vzdelávania žiakov v oblasti telesnej a športovej 

výchovy formou dostavby, rekonštrukcie alebo výstavby novej telocvične na rok 2017. 

10. Rôzne  
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11. Diskusia  

12. Návrh na uznesenie  

13. Záver  

 

 

K bodu 1 

Voľba podpredsedu Komisie školstva, kultúry, mládeže a športu pri Zastupiteľstve 

Trenčianskeho samosprávneho kraja  

 

Ing. Richard Takáč navrhol vsunúť ešte pred bod 1. pozvánky voľbu podpredsedu Komisie 

školstva, kultúry, mládeže a športu pri Zastupiteľstve Trenčianskeho samosprávneho kraja 

(ďalej len „komisia“). Z prítomných členov komisie bol zvolený za podpredsedu komisie         

Bc. Tomáš Vaňo, ktorý uvedenú funkciu prijal.  

 

K bodu 2 

Otvorenie 

 

Zasadnutie komisie privítaním členov komisie a hostí otvoril predseda komisie. Ing. Richard 

Takáč skonštatoval, že komisia je uznášaniaschopná a zasadnutie komisie sa ďalej bude 

riadiť programom, ako bol uvedený v pozvánke.  

 

K bodu 3 

Aktuálne informácie Odboru školstva a kultúry TSK 

 

Ing. Daniela Hilčíková - predniesla aktuálne informácie Odboru školstva a kultúry:  

- na úseku školstva máme spolu 41 organizácií, z toho je 39 stredných škôl, jedna jazyková 

škola a jedno Krajské centrum voľného času; 

- podľa zberu údajov o počte žiakov k 15.09.2017 máme na našich stredných školách 17 025 

žiakov, čo je v porovnaní s predchádzajúcim školským rokom pokles o 643 žiakov - nie je to 

až taký obrovský pokles, ako sme mali v predchádzajúcom školskom roku, očakávame, že v 

ďalších rokoch by mali byť tieto poklesy ešte miernejšie a do roku 2020 by sa mali 

zastabilizovať; 

- vzhľadom na tento pokles počtu žiakov nám MŠVVaŠ SR znížilo rozpočet normatívnych 

finančných prostriedkov, pri úprave rozpočtu o 527 000 eur, čo je úmerná úprava rozpočtu k 

poklesu počtu žiakov sme upravovali aj rozpočet vzhľadom na objektívne potreby našich 

škôl, predovšetkým krytie havarijných situácií a ostatných nevyhnutných výdavkov 

súvisiacich hlavne s organizačnými zmenami na školách; 

- čakáme ešte na výsledok dohodovacieho konania na MŠVVaŠ SR, kde sme požiadali o 

navýšenie rozpočtu z titulu nedostatkového normatívu pre gymnáziá a z dôvodu 

organizačných zmien, pretože každoročne úmerne k poklesu počtu žiakov znižujeme aj počet 

zamestnancov, s tým súvisí aj vyplácanie odstupného, čo nie je rozpočtované v rozpočte na 

príslušný rok;  

- naše ambície a ciele - zavedenie systému riadenia kvality na našich stredných školách s čím 

má do budúcna súvisieť aj zvýšenie atraktivity vzdelávania na stredných školách; ďalší rozvoj 

systému duálneho vzdelávania, ktorý sa v našom kraji osvedčil; 

pokračovanie v projekte Hrdina remesla, ktorý prepája základné školy, stredné školy a 

zamestnávateľov a vytvára istú informačnú platformu, aby sa žiaci základných škôl správne 

rozhodli a vybrali si takú strednú školu, ktorú potrebujú zamestnávatelia v našom kraji; 
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- v oblasti kultúry je našou trvalou snahou zvyšovanie návštevnosti našich kultúrnych 

zariadení, s tým súvisí aj priestorové vylepšovanie pre tieto zariadenia a čaká nás ešte jedna 

veľká výzva, a tou je, že potrebujeme zabezpečiť výstavné priestory pre naše múzeá (týka sa 

to Považskej Bystrice a čiastočne aj Prievidze)  

 

K bodu 4 

Vyhodnotenie plnenia príjmov a čerpania výdavkov Trenčianskeho samosprávneho kraja za       

I. polrok 2017  
 

Ing. Renáta Ozimová – predniesla Vyhodnotenie plnenia príjmov a čerpania výdavkov 

Trenčianskeho samosprávneho kraja za I. polrok 2017.                                                                                         
Bežné príjmy boli k 30.06.2017 plnené vo výške 66 789 969,86 eur, čo v percentuálnom 

vyjadrení predstavuje 50,06 % z rozpočtovanej sumy - hlavný podiel na tejto skutočnosti mala 

daň z príjmov fyzických osôb, kde sme zaznamenali v porovnaní s rokom 2016 zvýšenie 

takmer o 2 152 000 eur; 

- čo sa týka nedaňových príjmov, tam sme na plnení približne 4 mil. eur, čo je na tej istej 

úrovni ak o predchádzajúci rok; 

- v ekonomickej kategórii granty a transfery sme zaznamenali medziročný pokles v plnení 

takmer o 473 tisíc eur; jednak je to z dôvodu, že neplníme narozpočtované neinvestičné 

projekty, stále sa posúvajú výzvy jednotlivých riadiacich orgánov;  

Čo sa týka kapitálových príjmov, príjmy z predaja kapitálového majetku boli k 

30.06.2017 plnené v objeme 296 tisíc eur z rozpočtovanej sumy 800 tisíc eur, ale už teraz 

vieme, že ku koncu roka bude toto plnenie vo výške 1,1 mil. eur; 

- kapitálové granty a transfery - tam sme mali rozpočtovanú sumu 39 235 473 eur, tam sme 

nezaznamenali žiadne plnenie, čo je odrazom posunu jednotlivých výziev na projekty, i keď 

už momentálne máme schválených 11 projektov, prebieha príprava podpísania zmlúv o 

nenávratný finančný príspevok a proces verejného obstarávania - budúci rok by sme mohli 

úspešne zakončiť jednotlivé projekty, ktoré už boli naplánované v minulosti; 

Bežné výdavky boli k 30.06.2017 čerpané vo výške 53 894 083,65 eur, čo predstavuje v 

percentuálnom vyjadrení 47,28 % z rozpočtovanej sumy - oproti predchádzajúcemu obdobiu 

minulého roka je to navýšenie o 2 745 000  eur, je to plánované zvýšenie v rámci schváleného 

rozpočtu na rok 2017 - toto zvýšenie bolo ovplyvnené hlavne: 

* valorizáciou tarifných platov zamestnancov pri výkone práce vo verejnom záujme, 

* zvýšením osobného príplatku pre nízkopríjmové skupiny zamestnancov v organizáciách v 

zriaďovateľskej pôsobnosti TSK na úseku sociálneho zabezpečenia, dopravy a vzdelávania - 

originálne kompetencie (kuchárky, školníci, pomocný personál v školách),  

* alokovaním väčšieho objemu prostriedkov pre príspevkovú organizáciu Správa ciest TSK, 

kde už tento rok sme mali na súvislé opravy ciest vyčlenený o 1 mil. eur viac ako 

predchádzajúci rok a generálne opravy áut typu Tatra,  

* zvýšením úhrady náhrady predpokladanej straty u zmluvných dopravcov, pokračovanie v 

obnove vozového parku a zvýšenie mzdových nárokov vodičov; 

Kapitálové výdavky - k 30.06.2017 bol čerpaný objem len 1 670 006,85 eur, čo je v 

percentuálnom vyjadrení 1,97 % - toto nízke čerpanie bolo spôsobené projektmi (tým, že 

neboli realizované v danom roku); 

- na realizáciu investičných projektov sme mali čerpanie 438 658,70 eur, čo predstavuje len 

0,82 % z rozpočtovanej sumy; čerpanie výdavkov na realizáciu investičných akcií, ktoré sa 

realizujú z rozpočtu TSK, resp. zo zdrojov TSK, predstavuje 1 231 348,15 eur, čo v 

percentuálnom vyjadrení činí 3,95 % - toto čerpanie ku koncu roka bude vyššie (na základe 

posledných údajov k 30.09.2017 - vzdelávanie - príspevkové organizácie - 37,53 %, 

rozpočtové organizácie - 12,9 %, kultúra - 87,41 %, TSK - 6,54 %);  

Čo sa týka úveru, ktorý máme - prebehli dve riadne splátky vo výške 1 121 026 eur.  
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Ing. Pavol Bagin – oceňujem zvýšenie osobného príplatku nepedagogických zamestnancov 

(v rámci originálnych kompetencií), nie je to však koncepčné riešenie;  

- základným problémom je problém platových tabuliek (polovica z týchto zamestnancov 

zarába na úrovni alebo menej ako je minimálna mzda) 

 

Ing. Renáta Ozimová - v návrhu rozpočtu je zapracované pre nízkopríjmové skupiny 

zamestnancov navýšenie osobného príplatku o 50 Eur v budúcom roku - my platové tabuľky 

nedokážeme ovplyvniť, ale snažíme sa aspoň cez zvýšenie osobného príplatku pomôcť týmto 

zamestnancom.   

 

Komisia školstva, kultúry, mládeže a športu pri Zastupiteľstve Trenčianskeho 

samosprávneho kraja odporúča Zastupiteľstvu Trenčianskeho samosprávneho kraja 

vziať na vedomie: 

„Vyhodnotenie plnenia príjmov a čerpania výdavkov Trenčianskeho samosprávneho kraja         

za I. polrok 2017“.  

 

K bodu 4 

Návrh Rozpočtu Trenčianskeho samosprávneho kraja na roky 2018-2020  

 

Ing. Renáta Ozimová – predniesla návrh Rozpočtu Trenčianskeho samosprávneho kraja na 

roky 2018-2020.   

Čo sa týka príjmovej oblasti, tam je hlavným príjmom daň z príjmov fyzických osôb (pre 

vyššie územné celky je plánovaný 30 % z vybraného objemu) - my vychádzame zo 

septembrovej prognózy poradného orgánu MF SR Výboru pre daňové prognózy - n a základe 

tejto prognózy by mal TSK obdržať daň z príjmov fyzických osôb vo výške 88 101 000 eur, 

ale TSK, ako aj po minulé roky, prijal alternatívu rozpočtovania nižšej sumy výnosu ako je 

jeho plánovaná prognóza - takže na tento rok plánujeme daň z príjmov fyzických osôb vo 

výške       86 000 000 eur; 

- v oblasti nedaňových príjmov je vo väčšej miere rozpočtovaný príjem organizácií na úseku 

vzdelávania a sociálneho zabezpečenia - medziročný nárast takmer o 1 514 000 eur - v 

dôsledku zmeny legislatívy (rozsiahla novelizácia zákona č. 523/2004 Z. z. o rozpočtových 

pravidlách verejnej správy účinná od 01.01.2018) si rozpočtové organizácie rozpočtujú jednak 

príjmy, na druhej strane k nim adekvátne výdavky; 

- súčasťou rozpočtu je aj plánovaný objem finančných prostriedkov zo štátneho rozpočtu vo 

výške 43 700 000 eur určený na úhradu nákladov spojených s preneseným výkonom štátnej 

správy na úseku vzdelávania - ten je vyšší oproti predchádzajúcemu obdobiu o 600 000 eur z 

dôvodu valorizácie tarifných platov pedagogických a odborných zamestnancov;  

- v rámci kapitálových príjmov rozpočtujeme príjem z predaja kapitálových výdavkov vo 

výške 900 000 eur, plnenie príjmov TSK by mal pozitívne ovplyvniť proces implementácie 

investičných projektov, kde sme túto čiastku maximálne zreálnili - sú tam príjmy len pri 

projektoch, ktoré máme schválené, takže tá čiastka, ktorú rozpočtujeme, je približne 27 357 

000 eur; 

Celkové výdavky rozpočtujeme v čiastke takmer 169 693 000 eur, z toho rozpočtujeme o    

1 094 000 eur nižší objem výdavkov v porovnaní s predchádzajúcim rokom, ale je to len z 

dôvodu toho, že sme zreálnili projekty; 

Čo sa týka bežných výdavkov, tie rozpočtujeme v čiastke 120 257 935 eur a je to 

medziročný nárast o 7 763 000 eur - v tomto navýšení rozpočtu bež ných výdavkov je 

zohľadnená valorizácia miezd (keďže bola podpísaná nová kolektívna zmluva, memorandum 

bolo zrušené, celková úprava platov zamestnancov vo verejnej správe bude o 4,8 %, ale táto 



5 

 

čiastka nám to pokryje) - táto valorizácia pre Úrad TSK a organizácie v jeho zriaďovateľskej 

pôsobnosti vyžaduje navýšenie o 1 056 000 eur; 

- čo sa týka valorizácie platov zamestnancov pri výkone práce vo verejnom záujme na 

prenesený výkon štátnej správy na úseku vzdelávania je to takmer 565 000 eur;  

- ďalej je medziročný nárast rozpočtovaného objemu bežných výdavkov spôsobený 

navrhovaným zvýšením osobného príplatku nízkopríjmových skupín zamestnancov v 

organizáciách v zriaďovateľskej pôsobnosti TSK (na úseku sociálneho zabezpečenia, na 

úseku dopravy - Správa ciest TSK a na úseku vzdelávania - originálne kompetencie) - tento 

nárast predstavuje čiastku 1 465 000 eur; 

- taktiež musíme dodržiavať legislatívu v rámci počtu zamestnancov v sociálnych 

zariadeniach - budúci rok potrebujeme prijať 14 zamestnancov, to sa prejaví zvýšením 

bežných výdavkov takmer o 75 000 eur, minulý mesiac bolo zahájenie autistického centra 

DEMY v Trenčíne - nárast bežných výdavkov v prvom roku o 248 000 eur; 

- medziročný nárast výdavkov nastane aj na opravu a údržbu na úseku vzdelávania, nebudú 

kryté len zo zdrojov štátneho rozpočtu, ale TSK vyčlenil finančné prostriedky vo výške 

takmer 479 000 eur, z toho:  

* 434 000 eur je určených na výmenu okien na školských internátoch, budovách škôl, 

zariadeniach školského stravovania, telocvičniach,  

* 20 000 eur je vyčlenených na výmenu interiérových dverí, podláh a nábytku,  

* 18 000 eur na opravu teplovzdušného potrubia a výmenu vykurovacích telies,  

* 7 000 eur na opravu sociálnych zariadení; 

- taktiež nárast nastane aj pri výdavkoch určených na financovanie súkromných a cirkevných 

základných umeleckých škôl a školských zariadení - medziročný nárast predstavuje 115 000 

eur, alokovaním väčšieho objemu finančných prostriedkov na súvislé opravy ciest (v roku 

2017 to boli 4 mil. eur, tento rok rozpočtujeme 5 mil. eur), náhradné diely a pohonné hmoty 

sa tiež navýšili o 348 000 eur, taktiež nárast úhrady náhrady predpokladanej straty u 

zmluvných dopravcov pre prímestskú autobusovú dopravu; 

Kapitálové výdavky plánuje TSK čerpať vo výške 49 435 000 eur, samotný Úrad TSK 

plánuje kapitálové výdavky vo výške 1 149 603 eur; 

- na úseku vzdelávania rozpočtujeme kapitálové výdavky vo výške 14 512 740 eur, pre 

rozpočtové organizácie je to čiastka 1 350 398 eur z rozpočtu TSK, pre príspevkové 

organizácie z rozpočtu TSK 862 354 eur, v rámci projektov je to čiastka 12 299 988 eur; 

- na samotnom Úrade TSK rozpočtujeme bežné výdavky vo výške 10 712 921 eur, čo s 

predchádzajúcim rokom predstavuje zníženie o 270 897 eur, na mzdy je rozpočtovaná čiastka 

2 715 954 eur (medziročný nárast o 210 342 eur z dôvodu spomínanej valorizácie miezd 

zamestnancov vo verejnej správe);  

- na úseku vzdelávania rozpočtujeme v rámci bežných výdavkov čiastku 49 476 126 eur, v 

rámci toho na financovanie originálnych kompetencií z vlastných zdrojov TSK rozpočtujeme 

čiastku 4 298 848 eur, čo predstavuje medziročný nárast o 856 874 eur.   

 

Komisia školstva, kultúry, mládeže a športu pri Zastupiteľstve Trenčianskeho 

samosprávneho kraja odporúča Zastupiteľstvu Trenčianskeho samosprávneho kraja 

schváliť:  

„Rozpočet Trenčianskeho samosprávneho kraja na roky 2018-2020 v súlade s § 11, ods. 2, 

zákona č. 302/2001 Z. z. o samospráve vyšších územných celkov v znení neskorších 

predpisov a v súlade s § 9 zákona č. 583/2004 Z. z. o rozpočtových pravidlách územnej 

samosprávy a o zmene a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších predpisov.  

 

Príjmy a výdavky rozpočtov Trenčianskeho samosprávneho kraja na roky 2019 a 2020 nie sú 

záväzné“. 
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K bodu 5 

Stanovisko hlavného kontrolóra TSK k návrhu Rozpočtu Trenčianskeho samosprávneho kraja 

na roky 2018-2020  

 

Ing. Richard Horváth – predniesol stanovisko hlavného kontrolóra TSK k návrhu Rozpočtu 

Trenčianskeho samosprávneho kraja na roky 2018-2020. 

- jednou z hlavných úloh hlavného kontrolóra v zmysle platnej legislatívy je predložiť 

stanovisko k návrhu rozpočtu,  

- materiál je veľmi dobre spracovaný, je vypovedajúci, všetky položky uvedené v návrhu 

rozpočtu majú svoj komentár so zdôvodnením,  

- návrh rozpočtu je ustálený, nemá výrazne stúpajúci ani znižujúci sa trend,   

- vysoko hodnotím záujem o nízkopríjmové skupiny zamestnancov formou zvýšenia ich 

osobného príplatku,  

- výraznou položkou rozpočtu je príspevok pre SAD Prievidza a SAD Trenčín,  

- kapitálový rozpočet - v príjmovej oblasti sme odkázaní na granty, dotácie a eurofondy; do 

výdavkovej časti musíme potom uviesť všetky aktivity, ktoré chceme realizovať,  

- položka príjem z predaja kapitálových aktív (prebytočný majetok) je nastavená reálne,  

- v oblasti čerpania kapitálových výdavkov situáciu ovplyvňuje aj zákon o verejnom 

obstarávaní, aj administratíva a rozsiahla príprava dokladov pri podávaní žiadostí o NFP,  

- z pohľadu legislatívno-právneho návrh rozpočtu spĺňa všetky legislatívne náležitosti.  

 

doc. PaedDr. Jozef Božik, PhD.: 

- poďakoval za prípravu návrhu rozpočtu, materiál je obsiahly, zachovávame expanzívnosť, 

investujeme do rozvoja TSK; 

- chcem vyzdvihnúť, že investujeme do oblasti školstva ako do oblasti, ktorá vychováva 

budúcu generáciu zodpovednú aj za rozvoj kraja; 

- o Fonde na podporu tematického vzdelávania som sa v návrhu rozpočtu nedočítal nič, chcem 

sa spýtať, z akých financií bol v minulosti tento fond realizovaný?  

- ďalšia moja otázka je otázka finančnej podpory tých okresov, kde kraj nezriaďuje ani 

regionálne kultúrne centrá, ani múzeá, ani galérie - my máme 6 okresov, kde kraj 

neprevádzkuje žiadne kultúrne zariadenia, rozpočet je výhradne v rukách miest a mestá 

financujú rozvoj kultúry pre celý okres a toto považujem za prinajmenšom nespravodlivé; ide 

mi o to, aby sme cez podporu kultúry, ktorá ide na fyzické a právnické osoby, akcentovali 

aktivity a podujatia v okresných mestách aj v obciach;     

- v kontexte príjmovej časti rozpočtu v oblasti školstva chcem zdôrazniť, že akcentujeme 

normatívne financovanie, a to, že nám odchádza 600 študentov oproti minulému roku - na 

základe analýzy uskutočnenej Odborom školstva a kultúry sa ukázalo, že najväčšia penetrácia 

žiakov je v mestách Bánovce a Partizánske do mesta Topoľčany, čo je iný kraj - treba tomu 

venovať pozornosť;    

- sme prvým krajom, ktorý spustil metodológiu participatívneho-komunitného rozpočtu - v 

kontexte toho, ako nám narastajú daňové príjmy, bol by som rád, keby sme čiastku na tento 

rozpočet dokázali navyšovať;  

- marketing a propagácia kraja - aby do portfólia médií bolo zaradené jedno z médií v meste 

Partizánske (týždenník Tempo ako printové médium alebo mestská televízia Partizánske), 

ktoré by prinášalo informácie z kraja. 
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Ing. Daniela Hilčíková – tematické zážitkové vzdelávanie na stredných školách bolo 

financované z normatívnych finančných prostriedkov z tej čiastky, o použití ktorej môže  

rozhodnúť zriaďovateľ - podľa zákona o financovaní má zriaďovateľ povinnosť prideliť z 

normatívnych finančných prostriedkov zo štátneho rozpočtu min. 90 % na osobné náklady a    

80 % na prevádzkové náklady, zvyšnú časť môže viazať v rozpočte a použiť na vyrovnávanie 

rozdielov medzi jednotlivými školami, na krytie havarijných situácií a iných nepredvídaných 

situácií; my neviažeme celú čiastku, konkrétne v roku 2017 sa viazala polovica z tohto 

objemu, čiže 5 % na osobné náklady a 10 % na prevádzkové náklady; 

- tento rok bolo na tematické zážitkové vzdelávanie vyčlenených 40 000 eur, reálne sa z toho 

použilo 21 000 eur, boli vyhlásené dve výzvy - jedna v prvom polroku kalendárneho roka, 

druhá opakovane v septembri.  

 

Ing. Renáta Ozimová – v rámci participatívneho-komunitného rozpočtu záujem až taký 

veľký nebol, presúvali sme odtiaľ finančné prostriedky do Fondu predsedu na podporu dotácií 

z rozpočtu TSK, v niektorých okresoch sa nám nikto neprihlásil, príp. odstúpili od zmlúv, 

chceme v tom pokračovať, dávame tam opäť celú čiastku 99 000 eur; 

- čo sa týka podpory kultúry, tam, kde nemáme kultúrne zariadenia, riešime to cez regionálne 

kultúrne centrá a osvetové strediská, v ktorých mestách sú zriadené a podporujeme aj tie 

kultúrne podujatia v mestách, v ktorých nemáme zriadenú organizáciu; 

- teraz je na kultúru vyčlenená čiastka z rozpočtu TSK v rámci dotácií 158 000 eur, budeme 

dávať do januárového zastupiteľstva aktualizáciu VZN, tam sa budeme snažiť zohľadniť Vaše 

požiadavky; 

- marketing - dáme vedieť komunikačnému oddeleniu, aby zazmluvnili médium v meste 

Partizánske a Bánovce.  

 

doc. PaedDr. Jozef Božik, PhD. – ak vzniká nejaký fond, nemalo by to byť na úkor školstva, 

fond znamená niečo ako nadstavbu, čo nerobí iný kraj, preto by mal byť samostatným fondom 

a budem požadovať, aby sa do budúceho rozpočtu implementoval tento fond inou formou 

    

Ing. Renáta Ozimová – pripravíme VZN a do návrhu rozpočtu na ďalší rozpočtový rok to 

zohľadníme, ale toto nikto nemusel brať s tým, že musel šetriť na mzdách alebo na prevádzke, 

lebo to vždy dostali ako finančné prostriedky naviac a pokiaľ potrebovali na iné veci, vždy 

sme im to dofinancovali z vlastných zdrojov TSK, takže ani jedna škola nebola ukrátená 

 

doc. PaedDr. Jozef Božik, PhD. – navrhujem, aby sme schválili rokovania tejto komisie 

vždy v stredu príslušného týždňa o 09.00 hod. Komisia uvedený návrh schválila.  

 

Ing. Pavol Bagin – okres Partizánske je naozaj problém, oceňujem analýzu medzikrajových 

presunov žiakov 

- aj ja som si musel priplatiť v rámci tematického zážitkového vzdelávania, ale stálo to za to; 

- venujme sa viacej oblasti športu, treba to viac podporiť – navrhujem obnoviť pozíciu 

referenta Odboru školstva, ktorý by sa venoval oblasti športu; 

- treba doriešiť zloženie komisie aj neposlancami  

 

doc. PaedDr. Jozef Božik, PhD. – navrhujem prizývať ako neposlancov na komisiu 1 

zástupcu SOPK a 1 zástupcu z Rady mládeže Trenčianskeho kraja. Komisia uvedený návrh 

schválila.   
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Ing. Miloš Mičega - Jazyková škola v Trenčíne - bola zvýšená platba na žiaka zo 69,90 eur na 

150 eur a u dospelých poslucháčov zmena platby zo 140 eur na 120 eur - to sú platby, ktoré 

by mali škole slúžiť na ďalšie financovanie, sú to poplatky, ktoré platia študenti a dospelí, 

dostal som sa k informácii, že tam došlo k zvýšeniu týchto poplatkov, ale zároveň k poklesu 

študentov, v sumári majú potom menej finančných prostriedkov - situácia sa zopakovala, 

požiadali o jednorazovú dotáciu.  

Mgr. Michal Žitňanský, LL.M. - najskôr tvrdili, že nemajú dostatok finančných 

prostriedkov na vyplatenie miezd v mesiaci december, pri osobnom rokovaní s pani 

riaditeľkou a pani ekonómkou vyplynulo, že nie že nevyjdú do konca roka, ale im na konci 

roka nezostane 40 000 eur ležať, dlhodobo žiadali o dofinancovanie, aby im na účte zostal 

zostatok, je tam kontinuálny pokles žiakov, s tým súvisiace zvyšovanie poplatkov, aby 

finančne vychádzali, my dlhodobo rokujeme s jazykovou školou, akým spôsobom zlepšiť ich 

financovanie, ako zvýšiť ich príjmy a akým spôsobom znížiť výdavky, pani riaditeľka 

opakovane dostala termín , do ktorého mala predložiť zoznam opatrení, avšak stále 

nepredložila konkrétne návrhy  

 

Ing. Miloš Mičega - SOŠ, Pod Sokolicami, Trenčín - či by sa z čiastky, ktorú si škola ušetrila 

z finančných prostriedkov na bežnú údržbu, mohli urobiť deliace priečky na škole?  

Mgr. Michal Žitňanský, LL.M. - treba počkať na súhlas na verejné obstarávanie 

Ing. Daniela Hilčíková - majú to v rozpočte 

Ing. Miloš Mičega - počíta sa ešte s nejakou investíciou (kapitálovou) do tejto školy alebo v 

rámci bežnej údržby? 

Ing. Rastislav Šepták - tento rok tam išla veľká investícia na rekonštrukciu celej budovy; 

máme veľa organizácií, a preto musíme rozmýšľať, kde budeme investovať  

 

Ing. Miloš Mičega - SOŠ stavebná Emila Belluša Trenčín - realizuje sa tam nejaká 

rekonštrukcia, ale nevidel som tam žiadny stavebný ruch  

Ing. Martina Lamačková - je to jedna zo schválených žiadostí, reálne už stavebné práce 

začali, žiaľ, dodávateľ nepostupuje tak, ako sme predpokladali, sú zazmluvnení 

subdodávatelia, je to hĺbková rekonštrukcia budovy za takmer 2,5 mil. eur, oficiálne 

neavizovali, že by potrebovali predĺžiť čas, čaká sa na dodávky materiálov, aby sa mohol 

začať riešiť obvodový plášť  

Ing. Miloš Mičega - v projekte nie sú finančné prostriedky na výmenu podláh vrátane nového 

slaboprúdu  

Ing. Martina Lamačková - to sú podmienky operačného programu Kvalita životného 

prostredia, kde môžete vykonať len také činnosti, ktoré sú zamerané na zníženie energetickej 

náročnosti budovy, neboli to oprávnené výdavky, preto sme ich nezaradili, samozrejme, že 

budú riešené 

 

Ing. Miloš Mičega - Gymnázium Ľ. Štúra v Trenčíne - dali si požiadavku na vybudovanie 

telocvične - vytvoril sa na to priestor po odstránení starého teplovodného potrubia  

Mgr. Michal Žitňanský, LL.M. - je tam problém s tou lokalitou - Mesto Trenčín tam nevydá 

stavebné povolenie, nakoľko v zmysle územného plánu je tam plánovaná križovatka; 

gymnázium si dalo požiadavku na vybudovanie ešte väčšej a drahšej telocvične ako sa buduje 

aktuálne pri Športovom gymnáziu v Trenčíne; TSK sa tomu nebráni, ale škola musí prísť s 

racionálnym návrhom  

Ing. Rastislav Šepták - aby sme gymnáziu pomohli, postavili sme multifunkčné ihrisko, 

zachovali sme im parkovisko, pretože nemajú kde parkovať, do budúcna sa budú na gymnáziu 

riešiť okná, pripravujeme aktualizáciu projektovej dokumentácie na sanáciu suterénu, je 
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plánovaná rekonštrukcia jedálne s odvetraním, vybudovali sa prírodovedné laboratóriá 

vrátane výmeny elektroinštalácie, ktorá bola vymenená nielen v laboratóriách, ale na celej 

chodbe 

 

Ing. Miloš Mičega - Krajské centrum voľného času by potrebovalo na bežné výdavky 7 500 

Eur  

Ing. Daniela Hilčíková - finančné prostriedky na zabezpečenie činnosti Krajského centra 

voľného času sú v návrhu rozpočtu zabezpečené 

 

Ing. Miloš Mičega - nie je možné zabezpečiť spoluprácu so SAD v rámci duálneho 

vzdelávania?  

Ing. Daniela Hilčíková - budeme rokovať  

 

Komisia školstva, kultúry, mládeže a športu pri Zastupiteľstve Trenčianskeho 

samosprávneho kraja odporúča Zastupiteľstvu Trenčianskeho samosprávneho kraja 

vziať na vedomie: 

„Stanovisko hlavného kontrolóra TSK k návrhu Rozpočtu Trenčianskeho samosprávneho 

kraja na roky 2018-2020“. 

 

K bodu 6:  

Návrh Plánu kontrolnej činnosti Útvaru hlavného kontrolóra Trenčianskeho samosprávneho 

kraja na obdobie január – jún 2018  

 

Ing. Richard Horváth – predniesol návrh Plánu kontrolnej činnosti Útvaru hlavného 

kontrolóra Trenčianskeho samosprávneho kraja na obdobie január – jún 2018.  

- v zmysle platnej legislatívy musíme predložiť na schválenie Zastupiteľstvu TSK; 

- ak má niektorá organizácia pomerne vysoký výskyt nedostatkov, zaraďujeme ju do zoznamu 

finančných kontrol (či už komplexných alebo tematických) na dané obdobie; 

- poslanci môžu uvedený materiál podľa potreby meniť a korigovať.  

 

Komisia školstva, kultúry, mládeže a športu pri Zastupiteľstve Trenčianskeho 

samosprávneho kraja odporúča Zastupiteľstvu Trenčianskeho samosprávneho kraja 

schváliť:  

„Plán kontrolnej činnosti Útvaru hlavného kontrolóra Trenčianskeho samosprávneho kraja na 

obdobie január – jún 2018“. 

 

K bodu 7 

Aktualizácia Zásobníka projektových zámerov Trenčianskeho samosprávneho kraja na 

obdobie 2014-2020  

 

Ing. Martina Lamačková – predniesla aktualizáciu Zásobníka projektových zámerov 

Trenčianskeho samosprávneho kraja na obdobie 2014-2020.  

- Zásobník projektových zámerov je pripravený pre programové obdobie 2014-2020; 

- obsahuje hlavne investičné zámery - projektové zámery z eurofondov - v rámci IROP, 

Interreg V-A (program cezhraničnej spolupráce SR-ČR), OP Kvalita životného prostredia + 

doplnkovo sú zaraďované aj pro jekty v prípade zapojenia aj z operačných programov Ľudské 

zdroje a Efektívna verejná správa; 

- Zásobník projektových zámerov bol schválený v roku 2015, aktualizovaný v roku 2016, 

súčasná druhá navrhovaná aktualizácia posunu zohľadňuje hlavne časový posun v realizácii 

projektov; 
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- súčasťou je tabuľka, kde sú popísané jednotlivé zmeny, ktoré sa týkajú projektov; 

- na úseku školstva - Operačný program Kvalita životného prostredia - 2 schválené žiadosti - 

Obchodná akadémia v Prievidzi (prebieha proces verejného obstarávania na dodávateľa) a 

SOŠ stavebná v Trenčíne (začali stavebné práce); v prípade Gymnázia v Partizánskom stále 

prebieha hodnotenie; 

- v rámci IROP-u máme 18 stredných odborných škôl, kde sme predložili 18 projektových 

zámerov (všetky boli ohodnotené pozitívnou hodnotiacou správou), čiže pristúpili sme k 

predkladaniu žiadostí o NFP, predložených bolo 10 žiadostí, zatiaľ dve školy splnili 

podmienky odborného hodnotenia (SOŠ Trenčín a SOŠ stavebná Emila Belluša Trenčín); 

- z oblasti školstva bol do oblasti kultúry zaradený projektový zámer budovania Centra 

kultúrno-kreatívneho priemyslu, kde sme tiež museli upraviť časový rámec, nakoľko MK SR 

doposiaľ nevyhlásilo výzvu, zároveň sa tu upravoval rozpočet;  

- v oblasti neinvestičných projektových zámerov došlo k zásadnej zmene - Integrovaný 

dopravný systém sa stal súčasťou Plánu udržateľnej mobility;    

- Zásobník projektových zámerov je otvoreným dokumentom, dopĺňame doň pravidelne 

projekty, ktorých potreba vyvstane alebo sa objavia nové možnosti.    

 

Ing. Pavol Bagin - ako to vyzerá s naším projektom (SPŠ Dubnica nad Váhom)?  

Ing. Martina Lamačková - ešte stále nie je dokončené odborné hodnotenie  

 

Komisia školstva, kultúry, mládeže a športu pri Zastupiteľstve Trenčianskeho 

samosprávneho kraja odporúča Zastupiteľstvu Trenčianskeho samosprávneho kraja 

schváliť:  

„aktualizovaný Zásobník projektových zámerov Trenčianskeho samosprávneho kraja na 

obdobie 2014-2020“. 

 

K bodu 8:  

Návrh na schválenie Všeobecne záväzného nariadenia Trenčianskeho samosprávneho kraja        

č. 1/2017, ktorým sa mení VZN TSK č. 30/2016 v znení VZN TSK č. 35/2017 a VZN TSK       

č. 37/2017 o financovaní základných umeleckých škôl, jazykových škôl a školských zariadení 

v zriaďovateľskej pôsobnosti Trenčianskeho samosprávneho kraja a o financovaní základných 

umeleckých škôl, jazykových škôl a školských zariadení v zriaďovateľskej pôsobnosti štátom 

uznanej cirkvi alebo náboženskej spoločnosti alebo inej právnickej osoby alebo fyzickej 

osoby  

 

Ing. Daniela Hilčíková – predniesla návrh na schválenie Všeobecne záväzného nariadenia 

Trenčianskeho samosprávneho kraja č. 1/2017, ktorým sa mení VZN TSK č. 30/2016 v znení 

VZN TSK č. 35/2017 a VZN TSK č. 37/2017 o financovaní základných umeleckých škôl, 

jazykových škôl a školských zariadení v zriaďovateľskej pôsobnosti Trenčianskeho 

samosprávneho kraja a o financovaní základných umeleckých škôl, jazykových škôl 

a školských zariadení v zriaďovateľskej pôsobnosti štátom uznanej cirkvi alebo náboženskej 

spoločnosti alebo inej právnickej osoby alebo fyzickej osoby.  

- toto VZN aktualizuje VZN TSK č. 30/2016, ktoré rieši poskytovanie príspevkov pre 

jazykovú školu a školské zariadenia v zriaďovateľskej pôsobnosti TSK a poskytovanie dotácií 

pre školské zariadenia neštátnych zriaďovateľov; 

- z dôvodu avizovanej valorizácie tarifných platov zamestnancov pri výkone práce vo 

verejnom záujme v roku 2018, poskytnutia sumy 50 eur nízkopríjmovým skupinám 

zamestnancov formou osobného ohodnotenia a potreby objektivizácie dotácií pre tie typy škôl 

a školských zariadení, ktoré my nemáme v zriaďovateľskej pôsobnosti (základné umelecké 

školy, CPPPaP, CŠPP) aktualizuje sa toto VZN v prílohe č. 1 a v prílohe č. 2    
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- finančné nároky sú zapracované a kryté v návrhu rozpočtu TSK na roky 2018-2020 

- ako pozmeňujúci návrh požadujeme vo vlastnom materiáli - v samotnom návrhu VZN - 

doplniť v Článku I. bod 3., ktorý znie: "V II. časti VZN TSK č. 30/2016 sa v Článku 4 vypúšťa 

bod 5. a bod 6. sa označuje ako bod 5." 

Komisia školstva, kultúry, mládeže a športu pri Zastupiteľstve Trenčianskeho 

samosprávneho kraja odporúča Zastupiteľstvu Trenčianskeho samosprávneho kraja 

schváliť:  

„Všeobecne záväzné nariadenie Trenčianskeho samosprávneho kraja č. 1/2017, ktorým sa 

mení VZN TSK č. 30/2016 v znení VZN TSK č. 35/2017 a VZN TSK č. 37/2017 

o financovaní základných umeleckých škôl, jazykových škôl a školských zariadení 

v zriaďovateľskej pôsobnosti Trenčianskeho samosprávneho kraja a o financovaní základných 

umeleckých škôl, jazykových škôl a školských zariadení v zriaďovateľskej pôsobnosti štátom 

uznanej cirkvi alebo náboženskej spoločnosti alebo inej právnickej osoby alebo fyzickej 

osoby,  

 

s pozmeňujúcim návrhom:  

 doplniť do návrhu VZN TSK č. 1/2017 v Článku 1 bod 3., ktorý znie:  

„V II. časti VZN TSK č. 30/2016 sa v Článku 4 vypúšťa bod 5. a bod 6. sa označuje 

ako bod 5“ “.  

 

K bodu 9 

Návrh na súhlas so spoluúčasťou Trenčianskeho samosprávneho kraja na rozvojový projekt 

zameraný na rozvoj výchovy a vzdelávania žiakov v oblasti telesnej a športovej výchovy 

formou dostavby, rekonštrukcie alebo výstavby novej telocvične na rok 2017 

 

Ing. Daniela Hilčíková – predniesla návrh na súhlas so spoluúčasťou Trenčianskeho 

samosprávneho kraja na rozvojový projekt zameraný na rozvoj výchovy a vzdelávania žiakov 

v oblasti telesnej a športovej výchovy formou dostavby, rekonštrukcie alebo výstavby novej 

telocvične na rok 2017.  

- MŠVVaŠ SR v tomto roku vyhlásilo výzvu na rekonštrukciu telocviční; 

- v požadovanom termíne sme v septembri predložili žiadosť za 6 škôl; 

- je potrebné v zastupiteľstve schváliť výšku spolufinancovania TSK - tá je vyššia ako 

minimálne vo výzve požadovaná výška spolufinancovania (10%) z nasledovných dôvodov: 

    * požiadavky a potreby jednotlivých organizácií boli vyššie ako maximálna suma, ktorú 

môže ministerstvo prideliť na jeden projekt,  

   *  sú tu zahrnuté aj neoprávnené výdavky,  

  *  výška spolufinancovania je aj jedným z dôležitých hodnotiacich kritérií - takže je tam aj 

vyššia šanca na úspešnosť.  

  

Komisia školstva, kultúry, mládeže a športu pri Zastupiteľstve Trenčianskeho 

samosprávneho kraja odporúča Zastupiteľstvu Trenčianskeho samosprávneho kraja 

schváliť: 

„spolufinancovanie rozvojového projektu zameraného na rozvoj výchovy a vzdelávania 

žiakov v oblasti telesnej a športovej výchovy formou dostavby, rekonštrukcie alebo výstavby 

novej telocvične na rok 2017 vo výške minimálne 10% z celkových oprávnených výdavkov 

na projekt v zmysle výzvy. Celková výška spoluúčasti Trenčianskeho samosprávneho kraja 

predstavuje čiastku 231 872,00 EUR“. 

 

K bodu 10 

Rôzne  
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Tento bod programu otvoril Ing. Richard Takáč.  

 

Ing. Miloš Mičega - do budúcna zmeniť názov Strednej odbornej školy stavebnej Emila 

Belluša v Trenčíne na strednú priemyselnú školu.  

 

doc. PaedDr. Jozef Božik, PhD. - ak by sa to dalo, budem to isté žiadať aj pre Strednú 

odbornú školu v Partizánskom.  

 

Ing. Daniela Hilčíková - Učiace sa Slovensko ako pripravovaná reforma školstva je 

momentálne pozastavená, potrebovali by sme vedieť, akým smerom sa bude uberať súčasné 

vedenie MŠVVaŠ SR aj z hľadiska legislatívy   

 

doc. PaedDr. Jozef Božik, PhD. - budem požadovať otvorenie rokovacieho poriadku 

zastupiteľstva, aby súčasťou každého Zastupiteľstva TSK boli okrem bodu interpelácie 

(písomne) aj body rôzne a diskusia; som za to, aby kraj mal legislatívnu právomoc  

 

K bodu 11 

Diskusia  
 

Tento bod programu otvoril Ing. Richard Takáč. Do diskusie sa neprihlásil nikto 

z prítomných členov komisie.  

 

K bodu 12 

Návrh na uznesenie  
 

Členovia komisie prijali k predloženým materiálom uznesenie, ktoré tvorí prílohu tejto 

zápisnice.  

 

K bodu 13 

Záver  
 

Ing. Richard Takáč ukončil program I. zasadnutia komisie poďakovaním prítomným za 

účasť.  

 

 

V Trenčíne, 24.11.2017 

Zapísal: Ing. Tomáš Tadlánek 

 

 

 

 

 

 

 

 

                       Ing. Richard Takáč    

         predseda  

            Komisie školstva, kultúry, mládeže a športu pri Z TSK 
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Príloha: Uznesenie 

 

 

 

 

 

 


